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 第一題 (20%) 
A psychological test or scale should be validated and reliable to be used in research. Give a practical 
example of how to establish the reliability and validity for a psychological test or scale.  

 
 
第二題 (30%) 

Statistics can be an extremely useful tool for research when used and interpreted properly; 
  however, it can also be easily misused and misinterpreted. 
  (1) Give three good reasons why we should be using statistics for data analysis and interpretation, rather 

than relying on some other non-statistical means such as your own intuition/feelings, grandma's advice, 
religious revelation, etc.  

  (2)Give three clear examples of the misuse, abuse, and misinterpretations of statistics. 
 
 
第三題 (20%) 

作為研究者，需要審慎考量如何將自己有限的研究資源（包含個人的智慧、時間、心力，學術

領域的有形無形資源，以及社會環境中的物資經費、人脈資源等）投注在具有價值的研究主題

上。請舉出一個具體的研究題目，說明：(1)你如何綜合考量與善用相關資源，(2)你如何透過

這個研究達成對學術與社會的貢獻。 

 
 
第四題 (30%) 

質性研究常以訪談逐字稿作為分析素材。請具體說明紮根理論、敘說研究與現象學研究在訪談

逐字稿分析操作上的(1)各自原則、策略以及(2)彼此差異。 


